
 

 

 
 
 
 
Nr. 97/2023 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 23 februarie 2023, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 13 membri, 1 reprezentant al satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, lipsind: 
Comăneci Liviu-Vasile, Csatlos László, Debreczeni László, Ferenczy Ágnes-Kanilla, 
Kádár Imola, Lakatos László, Vajna László, Zsigmond József, Miklos András. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. 
b din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 288/2023. 
Ședința se desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al 
municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Salut pe toată lumea la 
ședința ordinară de azi. Avem 4 procese-verbale, pe care trebuie să le aprobăm. Primul este 
procesul-verbal al ședinței ordinare din data de 26 ianuarie. Dacă sunteți de acord, vă rog 
să-l votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Acum să votăm procesul-verbal al ședinței extraordinare din data de 3 
februarie.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Să votăm procesul-verbal al ședinței extraordinare din data de 14 
februarie.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Ultimul este procesul-verbal al ședinței extraordinare din data de 17 
februarie, să votăm și acesta.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): ”Dorește cineva să ia cuvântul legat de Ordinea de zi? Fruzsina.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Aș dori să adaug un punct 
D2 pe Ordinea de zi, care se referă la aprobarea încheierii unui contract de asociere între 
Municipiul Sfântu Gheorghe, Casa de Cultură „Kónya Ádám” și Fundația „Jókainé-
Laborfalvi Róza” în vederea organizării „Zilelor Sfântu Gheorghe 2023”. Mulțumesc 
frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumesc. Și Toth-Birtan 
Csaba dorește să ia cuvântul.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Și eu aș dori să propun 
două puncte pe Ordinea de zi. Primul ar fi aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
SEPSI REKREATÍV SA pe anul 2023. Al doilea este aprobarea încheierii unui contract de 
finanțare între Județul Covasna prin Consiliul Județean Covasna, Direcția Generală de 



 

 

Asistență Socială și Protecția Copilului Covasna și Municipiul Sfântu Gheorghe prin 
Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în vederea finanțării costului anual 
pentru copiii/tinerii instituționalizați sau aflați la asistenți maternali profesioniști, persoane 
cu dizabilități, persoane vârstnice instituționalizate, pe anul 2023. Mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. Acum 
să votăm pe rând luarea pe Ordinea de zi a punctelor Diverse. Primul rând să votăm luarea 
pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Să votăm și luarea pe Ordinea de zi a punctului D2.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Să votăm și luarea pe Ordinea de zi a punctului D3.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Acum să votăm Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției 
următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua 
parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 
înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Întreb, 
dacă sunt astfel de situații? Toth-Birtan Csaba.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Nu particip la deliberarea 
și la votarea punctului 19. Muțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumesc. Kolcza 
István.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „La punctul 14 nu aș dori să votez.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumesc. Kiss-Bartha 
Annamária.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Nu particip la 
deliberarea și la votarea punctului 28.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Am notat. Mulțumesc. 
Începem prezentarea punctelor de pe Ordinea de zi.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2023. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Modificarea constă în diminuarea Secţiunii de funcţionare în valoare de -20.000 lei, pe 
care o transferă în Secţiunea de dezvoltare. Totodată se diminuează fondul de rezervă cu 
suma de 479.330 lei, din care 12.300 lei se transferă pentru reparația sistemului de 
încălzire, iar suma de 20.000 lei pentru camere de supraveghere la Colegiului Național 
”Székely Mikó”. Iar suma de 447.030 lei se transferă pentru noua instituție a noastră, Creșa 
Sfântu Gheorghe.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Menționez faptul că, comisiile I și V au acordat aviz favorabil. Are cineva intervenții, 
obeservații? Dacă nu, vă rog să votăm despre punctul 1.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 42/2023. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind probarea execuţiei 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe la data de 31.12.2022. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În anul 2022 veniturile 
proprii au fost în sumă de 223.060.240 lei, iar față de acesta cheltuielile proprii au fost în 
sumă de 242.764.830 lei. În cazul instuțiilor publice subordonate veniturile totale au fost de 
8.130.730 lei, iar cheltuielile totale au fost în sumă de 8.793.620 lei. Bugetul fondurilor 
externe nerambursabile pe partea de venituri a fost în sumă de 4.256.120 lei, respectiv la 
partea de cheltuieli în sumă de 5.417.660 lei. Deci dacă totalizăm sumele față de 
235.447.090 lei venituri, am cheltuit suma de 256.976.110 lei, care este aproximativ 
52.000.000 euro, care este o creștere esențială față de bugetul precedent. Rata de execuție a 
bugetului a fost de 88,27 %. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil. Dacă are cineva intervenții, 
observații, îi rog să semnaleze. Dacă nu, vă rog să votăm despre punctul 2.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 43/2023. 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea alocării 
unei sume de bani din bugetul local, pentru instituirea fondului de relaţii internaţionale, pe 
anul 2023. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Propunem alocarea sumei 
de 40.000 lei din bugetul local pentru instituirea fondului de relaţii internaţionale, pe care 
dorim să folosim pentru suportarea cheltuielilor de transport şi diurnă.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil. Dacă are cineva intervenții, 
obeservații? În cazul în care nu sunt, vă rog să votăm despre punctul 3.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 44/2023. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
desemnării persoanei responsabile pentru ţinerea Registrului de evidenţă a datoriei publice 
al municipiului Sfântu Gheorghe, respectiv a Registrului de evidenţă a garanţiilor locale. 
Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Prin 
hotărâre trebuie să desemnăm persoanele responsabile pentru ţinerea Registrului de 
evidenţă a datoriei publice, respectiv a Registrului de evidenţă al garanţiilor locale. Facem 
2 propuneri, deci un membru și pentru membru supleant, pe care trebuie să îi votăm prin 
vot secret. Membrul pe care-l propunem este Kovács Andrea-Tünde, iar în cazul lipsei 
acesteia Jordáki Adél. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. După 
cum am auzit vom vota cu vot secret. Colega va sta acolo cu buletinul de vot, iar noi 
mergem acolo unul câte unul și fiecare marchează cu un ”x” decizia lui și pune în urnă. 
Putem începe de aici, cu Fruzsina. Mulțumesc. Am votat în unanimitate persoanele 
propuse. Și comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil. Dacă are cineva 
intervenții, observații? În cazul în care nu sunt, vă rog să votăm despre punctul 4.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 45/2023. 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transformării unor funcții vacante din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Propunem transformarea funcției publice din cadrul Compartimentului investiţii de 
Referent de specialitate, grad profesional superior și a funcției publice de execuție de 
Consilier, grad profesional debutant în funcții publice de execuție de Consilier, grad 
profesional principal. Iar în cadrul Serviciului de gospodărire a domeniului public am dori 



 

 

transformarea postului de Portar-paznic în Muncitor treapta III. Respectiv am dori 
modificarea normei de muncă de la 8 ore la 4 ore pentru postul Muncitor treapta I. 
Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumesc. Comisiile de 
specialitate I și V au acordat aviz favorabil. Dacă are cineva intervenții, obeservații? În 
cazul în care nu sunt, vă rog să votăm despre punctul 5.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 46/2023. 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind privind aprobarea 
organigramei şi statului de funcţii pentru personalul din cadrul Casei de Cultură “Kónya 
Ádám” din municipiul Sfântu Gheorghe, pe anul 2023. Prezintă: Vargha Fruzsina, 
viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În cazul 
Casei de Cultură “Kónya Ádám” nu sunt modificări în organigrama şi statul de funcţii, care 
înseamnă faptul că în continuare casa de cultură funcționează cu 25 de posturi, din care 3 
sunt funcții de conducere, iar 22 sunt funcții de execuție. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim. Comisiile de 
specialitate I, IV și V au acordat aviz favorabil. Dacă are cineva intervenții, observații? 
Dacă nu sunt, vă rog să votăm despre punctul 6.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 47/2023. 
 PUNCTUL VII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
organigramei şi statului de funcţii pentru personalul din cadrul Teatrului “Andrei 
Mureşanu” din municipiul Sfântu Gheorghe, pe anul 2023. Prezintă: Vargha Fruzsina, 
viceprimar. 

Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În cazul 
Teatrului “Andrei Mureşanu” d-na director cere înființarea unui post de conducere de 
director adjunct, care nu necesită modificarea bugetului, însă astfel se modifică numărul de 
posturi la 41, din care 2 posturi cu funcții de conducere și 39 posturi cu funcții de execuție. 
Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim. Comisiile de 
specialitate I, IV și V au acordat aviz favorabil. Dacă are cineva intervenții, observații? 
Dacă nu, vă rog să votăm despre punctul 7.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 48/2023. 
 PUNCTUL VIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
organigramei şi statului de funcţii pentru personalul din cadrul Teatrului “Tamási Áron” 
din municipiul Sfântu Gheorghe, pe anul 2023. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Nici în cazul Teatrului 
“Tamási Áron” nu sunt modificări în organigrama şi statul de funcţii. Instituția 
funcționează în continuare cu 107 posturi, din care 10 sunt posturi de conducere și 97 
posturi de execuție. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Comisiile de specialitate I, 
IV și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă cineva are intervenții, 
observații? Dacă nu, vă rog să votăm despre punctul 8.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 49/2023. 
 PUNCTUL IX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea achitării 
cotizaţiei municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2023 către, Asociaţia “Asociaţia Vadon”. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Înainte să-l prezint, Imola 
m-a rugat, președintele asociației, ca să poate prezenta activitatea anului trecut, respectiv 



 

 

există și un film scurt, pe care dorește să-l vizionăm în legătură cu acesta.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Bine. Imola.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Mulțumesc 
frumos. Dl. director executiv Demeter János, care este plecat, m-a rugat să prezint 
rezumatul raportului de activitate pe anul 2022. Înainte să prezint datele pure, v-am 
prezenta un filmuleț despre activități, care s-au desfășurat acolo, respectiv înainte de asta 
aș dori să-i mulțumesc d-lui director executiv entuziasmul cu care conduce asociația și 
munca neobosită a colegilor pe care o fac în fiecare an, ca să putem realiza aceste activități 
numeroase. Acum vă rog să ne uităm la filmuleț.  

Acum aș dori să vă prezint câteva cifre. În anul 2022 Expoziția Cinegetică a fost 
vizitată aproape de 8000 de vizitatori, și inventarul muzeului a crescut datorită diferitelor 
donații, cu 96 bucăți de trofee, cu 70 cuiburi de păsări, respectiv cu ouă. Între timp se 
desfășoară și programul pedagogic de la muzeu, continuu, colaborând printre altele cu 
Inspectoratul Județean Covasna, am avut 8 astfel de programe. S-au ocupat de aproape 
2500 copii. Am avut 2 concursuri de desen. Au fost și programe artistice dedicate tinerilor. 
Am avut și un spectacol intitulat ”Rolul animalelor în istoria universală a artei” ținut de un 
artist din Ungaria. Au fost două deschideri de expoziții de arte plastice. Am organizat 
Întâlnirea Vânătorilor din Ținutul Secuiesc. Au fost prezentări de specialitate, lansări de 
cărți, expoziții de fotografie de natură și Concursul Internațional de Fotografie de Natură. 
Școala Pădurii Vizuina Vulpii a fost vizitat în perioada 05 martie și 31 decembrie de 1016 
persoane, atât copii de la învățământul preuniversitar cât și pensionari. Pe parcursul anului 
trecut au fost achiziționate 43.000 de bilete pe Trenuleţul Sepsi Tour, care desigur 
înseamnă bilet dus-întors, deci asta înseamnă, că în jur de 8000 de persoane au utilizat 
trenulețul. La instructajul de la Centrul Ecvestru din Câmpul ”Benedek” au participat 360 
de persoane. Au organizat cu 5 ocazii Tabere pentru călărie, respectiv au fost coorganizate 
și alte 3 tabere. Elevii, care s-au antrenat acolo, au participat și la concursuri, unde au 
obținut mai multe medalii, de locul I, II și III. Totodată printre activitățile Asociației 
Vadon se enumeră și organizarea Galopiadei Secuiești, ceea ce s-a întâmplat și anul trecut. 
Între timp Școala Pădurii Vizuina Vulpii a fost echipată cu diferite echipamente, care a fost 
datorită și Fondului Bethlen Gábor, înființat de Guvernul Ungariei. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos Imola 
pentru prezentarea detaliată, îmbelșugată și pentru filmuleț. Acum aș da cuvântul d-lui 
Toth-Birtan Csaba pentru prezentarea punctului 9.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Adunarea Generală a 
Asociaţilor propune o cotizație în valoare de 5.045.000 lei pe anul 2023. Pentru ce se va 
cheltui aceste sume a fost prezentat, în mare aceeași evenimente vor fi organizate, ca și în 
anul precedent. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 50/2023. 
 PUNCTUL X de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea cotizației 
anuale a municipiului Sfântu Gheorghe către Asociația pentru Dezvoltarea Turismului în 
Județul Covasna pe anul 2023. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Adunarea Generală a 
Asociaţilor propune pentru anul acesta o cotizației a municipiului Sfântu Gheorghe în 
valoare de 500.000 lei.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 



 

 

Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
obeservații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 51/2023. 
 PUNCTUL XI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea majorării 
cotizației pe anul 2023 a municipiului Sfântu Gheorghe către Asociația de Dezvoltare 
Intercomunitară ”Sistem Integrat de Management al Deșeurilor în Județul Covasna”. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „De fapt în proiectul de 
hotărâre este vorba de suplimentarea cotizației. Printr-o hotărâre anterioară am stabilit 
cotizația pe anul 2023, pe care Adunarea Generală a Asociaţilor solicită să fie suplimentată 
cu suma de 214.267 lei, astfel cotizația anuală a municipiului ar fi în sumă totală de 
352.267 lei.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm punctul 11.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 52/2023. 
 PUNCTUL XII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
constituirii dreptului de uz și servitute în favoarea Distribuției Energiei Electrice Romania 
SA Cluj Napoca – Sucursala de Distribuție a Energiei Electrice Covasna, asupra terenului 
în suprafaţă de 15 mp situat în str. Gyárfás Jenő, proprietatea publică a municipiului Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Din cauza investițiilor din 
împrejurime este necesară reamplasarea postului de transformare 37 iar în vederea ușurării 
acestui lucru propunem acest proiect de hotărâre.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, II și V au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm punctul 12.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 53/2023. 
 PUNCTUL XIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea inițierii 
demersurilor legale pentru trecerea cu titlu gratuit al unui imobil din domeniul public al 
Județului Covasna și din administrarea Consiliului Județean Covasna, situat în strada 
Libertății nr. 13, în domeniul public al municipiului Sfântu Gheorghe şi în administrarea 
Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Acest imobil se află în 
spatele clădirilor muzeului și bisericii catolice de pe str. Kós Károly, care de fapt este un 
drum de trecere. Pentru repararea și modernizarea acestuia inițiem trecerea în domeniul 
public şi în administrarea municipiului Sfântu Gheorghe.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Comisiile de specialitate I, II și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm punctul 13.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 54/2023. 
 PUNCTUL XIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
închirierii unor spaţii situate în clădirea “Palatul Beör”, monument istoric, domeniu public 
al municipiului Sfântu Gheorghe, în favoarea Alianței Maghiare din Transilvania-Erdélyi 
Magyar Szövetség. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În această propunere este 
vorba de folosirea exclusivă a unei săli și a 3 săli în comun. Spațiul de închiriat are 42,18 



 

 

mp și propunem închirierea până la data de 31 decembrie 2023.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): ”Mulțumim frumos. 
Comisia de specialitate V a acordat aviz favorabil, iar în comisia de specialitate I dl. 
Kolcza István a semnalat, că nu dorește să participe la vot. Dacă cineva are intervenții, 
observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm punctul 14.” 
 Se votează cu 12 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot 
(Kolcza István), HOTĂRÂREA NR. 55/2023. 
 PUNCTUL XV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de închiriere nr. 15485/2014 cu proprietarii terenului pe care 
funcţionează grădinăria municipiului Sfântu Gheorghe, situat pe str. Ciucului. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Grădinăria municipiului 
are nevoie de acest teren în continuare. Pe acest teren deținem diferite mașini și materiale 
de construcții, respectiv tot aici ținem și puieții pe care îi vom distribui. Proprietarii propun 
majorarea chiriei de la valoarea de 1,70 euro/mp/an la valoarea de 1,90 euro/mp/an, care 
corespunde inflației euro, deci pare acceptabil. Vă rog să-l susțineți cu votul 
dumneavoastră.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Comisiile de specialitate I 
și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă cineva are intervenții, 
observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm punctul 15.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 56/2023. 
 PUNCTUL XVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii Contractului de comodat nr. 9082/12.02.2020 încheiat între Municipiul Sfântu 
Gheorghe și Clubul Sportiv Scolar – Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Clubul Sportiv Școlar din 
Sfântu Gheorghe folosește această parte a imobilului pentru antrenamentele luptătorilor 
juniori în imobilul de pe str. Kós Károly nr. 78. Propunem prelungirea contractului de 
comodat până la data de 28.02.2026.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm punctul 16.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 57/2023. 
 PUNCTUL XVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
prelungirii Contractului de comodat nr. 16500/12.03.2020 încheiat între Municipiul Sfântu 
Gheorghe și Muzeul Național Secuiesc. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Până când se desfășoară 
reabilitarea, modernizarea Muzeului Național Secuiesc acesta folosește Casa cu Arcade, de 
aceea propunem prelungirea contractului până la data de 12.03.2024, cu un an.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm punctul 17.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 58/2023. 
 PUNCTUL XVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui protocol de colaborare între Municipiul Sfântu Gheorghe și Fundația 
Sapientia Alapítvány. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Acest protocol de 
colaborare permite accesul Fundației Sapientia la sensul giratoriu, respectiv la utilitățile 



 

 

publice din fața Sepsi Arena pentru realizarea campusului universitar. Pentru acest lucru 
permitem accesul la un teren în suprafață de 1.352 mp și la unul în suprafață de 300 mp.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, II și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm punctul 18.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 59/2023. 
 PUNCTUL XIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Contractului de parteneriat nr. 3489/14.05.2002 încheiat între Consiliul Local 
al Municipiului Sfântu Gheorghe și Asociația „Míves”. Prezintă: Vargha Fruzsina, 
viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Din 
cauza majorării prețurilor am dori majorarea cotei de participare a municipiului Sfântu 
Gheorghe la contribuția de finanțare a cheltuielilor de la 60.000 lei la 90.000 lei, în cazul în 
care sunteți de acord. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. Toth-
Birtan Csaba membru al comisiilor I și V a semnalat faptul că nu dorește să voteze despre 
proiectul de hotărâre. Ceilalți membii a comisiei au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are 
intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 12 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Toth-
Birtan Csaba), HOTĂRÂREA NR. 60/2023. 
 PUNCTUL XX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea cesiunii 
Contractului de concesiune nr. 10915/2008 și prelungirea Contractului de concesiune nr. 
9480/2011, având ca obiect suprafeţe destinate extinderii contrucţiei pe terenul alăturat. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În proiectul de hotărâre 
este vorba de cesiunea unui contract de concesiune și prelungirea cu 5 ani a unui contract. 
Vă rog să susțineți.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, II și V au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm punctul 20.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 61/2023. 
 PUNCTUL XXI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
reglementării situației juridice a unor terenuri ocupate de construcții cu destinația de 
garaje. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În cazul a 7 garaje, din 
cauza schimbului de proprietar, pe de o parte prin vânzare, pe de altă parte prin moștenire, 
s-a solicitat transcrierea contractelor. Despre acest lucru este vorba în proiectul de 
hotărâre.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, II și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 62/2023. 
 PUNCTUL XXII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
actualizării anuale, revizuirii şi stabilirii chiriilor aferente locuinţelor ANL din Municipiul 
Sfântu Gheorghe, începând din data de 01.03.2023. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În baza Legii nr. 
152/1998, care este modificată prin OUG nr. 55/2021, respectiv Hotărârea Guvernului nr. 



 

 

962/2001 pentru punerea în aplicare a prevederilor acestora, se stabilește actualizarea 
anuală, revizuirea şi stabilirea chiriilor aferente locuinţelor ANL. Pe baza acestora, colegii 
de la Direcția Patrimoniu au făcut calculele necesare și în anexa 1 și 2 la hotărâre sunt 
actualizate aceste chirii.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 63/2023. 
 PUNCTUL XXIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării şi completării Contractului de delegare a gestiunii serviciului comunitar de 
administrare a domeniului public şi privat nr. 6.280/29.01.2016 – activitatea de 
administrare a bazelor sportive şi a activităților recreative şi distractive în municipiul 
Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Din hotărârea anterioară, 
care se referea la modificarea prețurilor la Sepsi Rekreatív au fost omise 2 poziții, adică 2 
grupuri de stabilire a tarifului. Prima se referă la modificarea prețului anual de închiriere al 
unui birou din Sala sporturilor de pe str. Vânătorilor. A doua se referă la prețul anual de 
închiriere a diferitelor spații comerciale. În afară de acestea mai există o propunere la Baza 
de înnot, care se referă la propunerea Sepsi Rekreatív SA de a șterge tariful pentru 
închirierea separată a bandei de înot, în loc de acesta se propune introducerea unui 
abonament pentru cursurile de înot, care se va plăti de către instructorul de înot. Acestea 
sunt descrise în numeroasele anexe a hotărârii.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, V și VI au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 64/2023. 
 PUNCTUL XXIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI PROTEKT SA pe anul 2023. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Conform propunerii Sepsi 
Protekt SA are prevederi pentru venituri în total de 1054 mii lei, cheltuieli 1051 mii lei și  
evident dorește un rezultat brut de 3 mii lei în anul 2023.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. În 
comisia I, Vajna László a semnalat faptul că nu participă la deliberare și la vot. Comisia de 
specialitate V a acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, observații? Dacă nu 
sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 65/2023. 
 PUNCTUL XXV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSIIPAR SRL pe anul 2023. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „SEPSIIPAR SRL pe anul 
2023 prevede un venit de 2.321 mii lei, cheltuieli de 2.015 mii lei și un rezultat brut de 306 
mii lei.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și VI au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 66/2023. 
 PUNCTUL XXVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 



 

 

bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL pe anul 2023. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „SEPSI ÚT-ÉPÍTŐ SRL pe 
anul 2023 calculează cu venituri din servicii prestate în sumă de 4.093 mii lei, la care se 
adaugă un ajutor de minimis în sumă de 500 mii lei, care a fost votat și este scadent anul 
acesta, totodată calculează cu cheltuieli în sumă de 3663 mii lei și cu un rezultat brut de 
430 mii lei.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și VI au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 67/2023. 
 PUNCTUL XXVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
bugetului de venituri şi cheltuieli al URBAN-LOCATO SRL pe anul 2023. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „URBAN-LOCATO SRL 
pe anul 2023 calculează un venit de 2817 mii lei, cheltuieli de 2809 mii lei și un rezultat 
brut de 8 mii lei.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și VI au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 68/2023. 
 PUNCTUL XXVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Planului Urbanistic Zonal „Zonă Locuințe”, str. Jókai Mór, municipiul Sfântu Gheorghe. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În această propunere de 
plan urbanizstic zonal de pe str. Jókai Mór se dorește reglementarea situației unui teren de 
10,6 ha, din care momentan circa 6,5 ha este limitat construibil, iar 4,10 ha este un teren 
agricol. Conform propunerii de modificare este corectat: 8,56 ha pentru construire casă, 
1,55 ha pentru circulație, construire drum și circa 0,5 ha pentru amenajare zone verzi și 
teren de joacă, în cazul în care consiliul aprobă.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisia de specialitate II a acordat aviz favorabil. În comisiile de specialitate I și V Kiss-
Bartha Annamária a semnalat faptul că nu dorește să participe la vot. Ceilalți membrii ai 
comisiei au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă 
rog să votăm.” 
 Se votează cu 12 voturi pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Kiss-
Bartha Annamária), HOTĂRÂREA NR. 69/2023. 
 PUNCTUL XXIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Planului Urbanistic Zonal „Regenerare urbană zona str. Sporturilor, Narciselor, Nuferilor, 
Liliacului”, municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Când municipalitatea a 
comandat Planul Urbanistic Zonal, atunci scopul era, ca elaboratorii să verifice dacă 
această zonă între blocuri, care are o suprafață de 7.087 mp, este adecvată pentru a construi 
o parcare etajată, deoarece este o zonă aglomerată cu multe mașini. Rezultatul arată faptul 
că între blocuri se poate folosi pentru acest scop o suprafață construibilă de 2334 mp și cu 
un maxim regim de înălțime de P+2 și chiar regimul de înălțime de P+2 este permis și pe 
un teren construibil, pe o suprafață desfășurată de 8500 mp.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 



 

 

Comisiile de specialitate I, II și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 70/2023. 
 PUNCTUL XXX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Planului Urbanistic Zonal „Modificare parțială PUZ Lunca Oltului SUD-EST, UTR1/A” 
municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În acest proiect de 
hotărâre este vorba de reglementarea zonei limitată de străzile Domokos Géza, Birtalan 
Ákos, Lőrincz Csaba, cu o suprafaţă de circa 2 ha. De fapt modifică prevederile unui Plan 
Urbanistic Zonal anterior, în cazul unui UTR. Ar modifica destinația terenurilor din zonă 
agricolă în zonă cu destinație de clădire, curte și permite construirea de locuințe colective 
cu regim de înălțime S+P+3, respectiv pe deasupra și mansardă, clădiri cu destinație de 
comerț și servicii.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, II și V au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 71/2023. 
 PUNCTUL XXXI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Avizului de oportunitate nr. 1/06.02.2023 pentru întocmirea Planului Urbanistic Zonal 
„Locuințe lotizări Chilieni, zona str. Cantonului”, municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Planul Urbanistic Zonal a 
propus înființarea unei zone de locuit cu o suprafață de 12.000 mp, însă în procesul-verbal 
anexat, Comisia Tehnică de Amenajare a Teritoriului şi Urbanism, care funcționează pe 
lângă Consiliul Local, nu propune spre aprobare, deci proiectul de hotărâre întărește 
decizia comisiei, respectiv respingerea Planului Urbanistic Zonal.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, II și V au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 72/2023. 
 PUNCTUL XXXII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
revocării dreptului de folosinţă gratuită al numitei Gáspár Kitti asupra terenul atribuit în 
scopul construirii unei locuinţe unifamiliale, situat în str. Gyárfás Győző. Prezintă: Vargha 
Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Este 
vorba de un teren din cadrul programului ”Hai acasă!” și suntem nevoiți să revocăm acest 
drept de folosinţă, deoarece beneficiarul nu a început construcția în termenul de un an pe 
terenul respectiv. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 73/2023. 
 PUNCTUL XXXIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
finanţării activității Clubului Sportiv Şcolar Sfântu Gheorghe. Prezintă: Vargha Fruzsina, 
viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Este vorba de o finanțare în 
sumă totală de 257.900 lei, care este compus în felul următor: închirierea anuală a sălii de 
sport din str. Vânătorilor în sumă de 164.500 lei, închirierea Sălii sporturilor ”Szabó Kati” 



 

 

în sumă de 25.900 lei, respectiv a fost solicitat o sumă în valoare de 67.500 lei, care va fi 
cheltuit de către Clubului Sportiv Şcolar pentru diferite echipamente sportive. Mulțumesc 
frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, V și VI au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 74/2023. 
 PUNCTUL XXXIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 
modificării și completării HCL nr. 394/2021 privind aprobarea instituirii Programului de 
finanțare nerambursabilă din fondurile bugetului local al municipiului Sfântu Gheorghe 
alocate pentru activităţi nonprofit în domeniul sănătății fizice și mintale. Prezintă: Vargha 
Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Ne 
străduim, ca proiectele noatre să fie cât mai eficiente și mai ușor accesibile și de a le ține 
pe plan local, de aceea completăm articolul 2 cu un punct j, care se referă la faptul că în 
situația în care programul depus nu poate fi organizat pe teritoriul orașului să se poate 
organiza în alte locații în județului Covasna, însă trebuie fundamentat motivul. Respectiv 
articolul 8 se completează cu un punct h, care de asemenea se referă la acest lucru, ca în 
cazul în care programul nu este organizat în Sfântu Gheorghe, atunci contribuția 
beneficiarului se va mări la 20%. De asemenea se revocă articolul 43 din regulament, 
respectiv se modifică articolul 47 cu diferite puncte administrative și contabile, care 
bănuiesc, că clarifică niște înterbări, care nu au fost clare celor care au depus proiecte, în 
primul rând care se refer la justificarea cheltuielilor efectuate. Mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, III și V au acordat aviz favorabil proiectului de hotărâre. Dacă 
cineva are intervenții, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 75/2023. 
 PUNCTUL XXXV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe pe luna 
martie 2023. Prezintă: preşedinte de şedinţă. 
 (lb.m.): „Se alege pentru luna martie domnul consilier Jánó Mihail, iar în cazul 
lipsei acestuia, domnul consilier József Álmos-Zoltán. Dacă suntem de acord cu toții, să 
votăm despre punctul 35.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 76/2023. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
bugetului de venituri şi cheltuieli al SEPSI REKREATÍV SA pe anul 2023. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „SEPSI REKREATÍV SA 
pe anul 2023 calculează cu venituri de 9.974 mii lei, cheltuieli în sumă de 9.972 mii lei și 
un rezultat brut de 2 mii lei.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
obeservații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm despre punctul D1.” 
 Se votează cu 12 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (Kondor Ágota), 
HOTĂRÂREA NR. 77/2023. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe, Casa de Cultură 
„Kónya Ádám” și Fundația „Jókainé-Laborfalvi Róza” în vederea organizării „Zilelor 



 

 

Sfântu Gheorghe 2023”. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Vă 
anunț cu drag și cred că a fost de așteptat, ca și anul acesta organizăm, deja a 30-a ediție, a 
serbării orașului, Zilele Sfântu Gheorghe, pentru organizarea căruia se asociază Municipiul 
Sfântu Gheorghe, Casa de Cultură „Kónya Ádám” și Fundația „Jókainé-Laborfalvi Róza”. 
Evenimentul se va desfășura în perioada 23 și 30 aprilie, conform celor obișnuite, la 
diferite locații. Evident, că anul acesta ca o ediție nostalgică, deoarece 30 de ani sunt 30 de 
ani. Eu nu am trăit atâta timp, deci felicitări Zilelor Sfântu Gheorghe. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, IV și V au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
obeservații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm despre punctul D2.” 
 Se votează cu 12 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (Kondor Ágota), 
HOTĂRÂREA NR. 78/2023. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
încheierii unui contract de finanțare între Județul Covasna prin Consiliul Județean 
Covasna, Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Covasna și 
Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în 
vederea finanțării costului anual pentru copiii/tinerii instituționalizați sau aflați la asistenți 
maternali profesioniști, persoane cu dizabilități, persoane vârstnice instituționalizate, pe 
anul 2023. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Împreună cu Consiliul 
Județean Covasna și Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Covasna, 
municipiile împreună finanțează aceste activități, cheltuielile copiilor instituționalizați, 
persoanelor vârstnice instituționalizate, persoanelor cu dizabilități și a asistenților 
maternali. Proiectul de hotărâre reglementează prețul unitar cu care terbuie contribuit, 
respectiv modul de achitare și decontare.” 
 Doamna președinte de ședință JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Comisiile de specialitate I, III și V au acordat aviz favorabil. Dacă cineva are intervenții, 
obeservații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm despre punctul D3.” 
 Se votează cu 12 voturi pentru, 1 consilier lipsind din sală (Kondor Ágota), 
HOTĂRÂREA NR. 79/2023. 
 (lb.m.): „Am ajuns la finalul ședinței. Mulțumim pentru timpul acordat și răbdare. 
O zi frumoasă în continuare. La revedere.” 
 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 30 martie 2023. 
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